

الأسئلة الشائعة

كيف ومتى يمكنني التقدم بطلب للحصول على المنحة؟

تعبئة الطلب حتى 18 آب/ أغسطس 2024، الساعة 11:55 مساءً.
لن يتم النظر في الطلبات غير المكتملة.

من هم المؤهلون للحصول على المنحة؟

- الدعوة مفتوحة لكل من: الفنانين الأفراد من جميع التخصصات الذين تزيد أعمارهم على 18 عامًا المقيمين في فلسطين، الضفة الغربية وغزة والقدس والشتات، والفنانين الأوروبيين.
- لديهم/ن نشاط فني/ ثقافي بارز، وأن تكون أعمالهم ذات أهمية فنية/ ثقافية و/ أو اجتماعية مثبتة.
- قادرين/ات على تلقي دفعات المنح بشكل آمن.
- لا يتلقون/ين أي منحة أخرى خلال فترة المشاركة في الإقامة.
- أن يكونوا/ان على استعداد للمشاركة الفعالة في أنشطة وفعاليات الإقامة.

أين يمكنني تنفيذ فترة الإقامة؟

يشجع المشروع المستفيدين من المشروع على تنفيذ فترة الإقامة في مدينة أخرى داخل الضفة الغربية، والقدس، وغزة .

كم عدد المنح التي سيتم تقديمها؟

سيتم تقديم ما يصل إلى 17 منحة (موزعة على دورتين).

ما نوع الدعم/ الأنشطة التي تقدمها الإقامة؟

1. منحة إنتاج تغطي المواد وتكاليف الإنتاج الأخرى.
2. الإقامة ومساحة استوديو مجانية.
3. مصروف يومي.

Frequently Asked Questions (FAQ)

How and when can I apply for a scholarship?

Please fill out the following form by August 18, 2024, 23:55
Please note: Incomplete applications cannot be considered.

Who is eligible to receive a scholarship?

- Individual artists of all disciplines over the age of 18 from Palestine living in the West Bank, East Jerusalem, Gaza, or Diaspora; and European artists,
- Cultural and artistic practitioners and activists whose works have proven artistic, cultural, and/or social relevance.
- Artists who can securely receive scholarship payments.
- Artists not receiving any other scholarship during the funding period.
- Artists willing to actively participate in the residency and its events.

Where to carry out the residency period

The project encourages beneficiaries of the project to conduct a period of residence in another city within the West Bank, Jerusalem, Gaza.

How many scholarships will be awarded?

Up to 17 scholarships are available (distributed across 2 rounds)

What kind of support/activities does the residency provide?

1. A production grant for materials and other production costs.
2. Accommodation and free studio space
3. A per diem allowance

4. المشاركة في عرض مخرجات المشروع خلال الفعالية الختامية لمشروع الإقامات الفنية (خلال الفترة من أيار - حزيران 2025).
5. فرصة للتشبيك مع المشهد الفني والثقافي المحلي.
6. دعم لوجستي لتنفيذ المشروعات/ الممارسات الفنية/ الثقافية (مثل فعاليات مجتمعية، وفرص للعرض، وتوفير مساحات للأنشطة الثقافية).
7. دعم نفسي للمشاركين والمشاركات.
8. تبادل للمعرفة بين الفنانين/ات الفلسطينيين/ات والأوروبيين/ات.

ما هي قيمة المنحة الانتاجية؟

تتراوح قيمة منحة الانتاج بين 4000 و6500 يورو. يُصح المتقدمون بطلب المبلغ اللازم الذي يعكس احتياجاتهم بدقة، وتجنب الطلبات غير الضرورية للحد الأقصى. ستحدد تكاليف الإقامة والمصروف اليومي لاحقاً.

كيف ومتى تتم عملية تقييم الطلبات؟

بعد انتهاء الموعد النهائي للتقديم، يتم تقييم المتقدمين المؤهلين من قبل لجنة تحكيم تضم خبراء في المشهد الفني والثقافي الفلسطيني خلال الفترة من 20 آب/ أغسطس 2024 حتى 31 آب/ أغسطس 2024. وسيتم إخطار المتقدمين بقرار اللجنة.

ما هي معايير الاختيار؟

تقديم رؤية واضحة للمشروع والتفوق الفني والمهني، وتحقيق المساواة بين الجنسين، وان تكون مشاريع إبداعية ذات صلة بالسياق الفلسطيني والالتزام ببرنامج الإقامة.

ما هي مدة المنحة؟

شهران خلال الفترة ابتداءً من أيلول/ سبتمبر 2024 حتى كانون الثاني/ يناير 2025.

4. Th opportunity to present the project during the closing event of the Art Residencies project (May-June 2025)
5. An opportunity to network with the local and international cultural scene.
6. Technical support for the implementation of artistic/cultural project/practice (e.g., community events, showcasing, providing space for cultural activities)
7. Psychosocial support
8. Collaboration e amongst other Palestinian and European artists

What is the amount of the production grant?

The grant amount ranges from above 4000 euros to below 6500 euros. Applicants are encouraged to apply for the amount that accurately reflects their needs, avoiding unnecessary requests for the maximum. Accommodation and per diem costs will be determined later

How will the evaluation process be conducted?

Eligible applicants will be evaluated by an established jury with knowledge of the Palestinian culture and arts scene between Aug 20 and Aug 31, 2024. Applicants will be notified of the jury's decisions.

What are the selection criteria?

Clear project vision; artistic and professional excellence; commitment to gender equality; creative projects relevant to the Palestinian context; commitment to the residency program and presentation.

What is the duration of the scholarship?

Two months, between Sep 2024 and Jan 2025.

يرجى العلم أنه لا يمكننا تقديم أي معلومات عن وضع طلبات التقديم قبل هذا التاريخ.

Please note that we cannot provide any information about the status of the application process before evaluation.

يرجى العلم أن الدعم مقيد بالإطار الزمني. بعد انتهاء المنحة، لا يمكن لمعهد غوته تقديم المزيد من الدعم.

Please be aware that support is limited to the timeframe of the project. After the scholarship ends, the Goethe-Institute cannot provide further funding.

يرجى الملاحظة أن فترة الإقامة تعتمد على توفر المساحة لدى شركاء المشروع.

Please note that the residential period depends on the availability of space with project partners.